



Referat
RSK-møde den 18.-20. august 2023

Handleplansmøde

Sted: Rødekorshuset, Algade 43A, 4760 Vordingborg

Fredag d. 18. august kl. 19:00

Adm. møde + OSR-forum



Lørdag d. 19. august kl. 9.00 – 17.00

1. *Sindsrobøn*



2. *Præsentationsrunde og afbud*

OSR/OSS: Annette, OSS Syddanmark; Dorthe, OSR Syddanmark; Frederik, OSR Nordjylland; Carsten OSS, Nordjylland; Jane OSR, SoV; Jesper, OSS SoV; Morten, OSR Midtjylland

Underudvalg: Thomas, OI; Jesper, IU; Kirsten, OU; Berit, RD

Admin: Mogens, formand; Mia, sekretær

Andre: Ronni, kandidat til næstformand; Ejvind, workshop

Afbud: Andy, kasserer; Emelie OSR, København; Heidi, OSS København

3. *Oplæsning af koncepter og visioner for service*



4. *Oplæsning af BFID og et medlem deler om den*



5. *Godkendelse af referat og beslutningslog*



6. *Godkendelse af dagsordenen*





7. **Kl. 9.30 Workshop (afholdes af området)**

✓ Workshop om at tage godt imod *alle* addicts (ikke kun nykommeren) med udgangspunkt i 3. Tradition 'Den eneste forudsætning for medlemskab ...'

A. *Hvem står for workshop til næste møde?*

Midtjylland står for workshop til næste møde. De vælger selv et emne.

8. *Tilbagemeldinger fra OSR-forum ud fra punkterne*

A. *Økonomi/donationer, hvordan går det i OSK og ønsker til RSK*

Se OSR-rapporter her:

[@ Nordjylland](#)

[@ Midtjylland](#)

[@ Syddanmark](#)

[@ SoV](#)

B. *Tilbagemelding fra områderne*

I. *Forslag til emne til Service Konference 2024*

Forslag fra Midtjylland: Vores Traditioner er de bånd der binder os sammen – fokus på forståelse af Traditionerne.

II. *Skal vi oprette et OR-udvalg?* [@ Se forslag til retningslinjer her](#)

Nordjylland, Syddanmark og Midtjylland bakker op. SoV bakker op, men har nogle spørgsmål ift. om hvor stor arbejdsbyrden bliver, og om der skal være valgperiode for underudvalgsformænd. Ift. valgperiode vil det følge retningslinjer i RSK. Ift. arbejdsbyrden bliver det faktisk, som det har været i praksis i flere år, da der kun har været en H&I-formand i flere år. Det skal understreges, at det kun er på RSK-plan; områderne kan stadig køre videre med OI, Helpline og H&I, hvis de vil. OI/ad-hoc OR udarbejder et budget til fremlæggelse til novembermødet, hvor udvalget officielt nedsættes. OI kører videre indtil april, hvor der kan vælges en OR-formand.

III. *Forslag fra Midtjylland ang. lydbøger* [@ Se forslaget her](#)

Nordjylland bakker op. Syddanmark bakker ikke op om at vores litteratur skal være gratis, det er OK med Basis Tekst, men ikke de andre lydbøger. SoV bakker op, men ønsker at vi beholder nogle af sticksene, da nogen gerne vil købe dem. Forslag om, at lydbøger til download bliver en del af vores hjemmeside, hvor man kan købe dem. IU tager det med og finder ud af, hvordan det kan gøres i praksis. Kommer med et oplæg til november. Der er foreslået en pris på 75 kr pr. stk. for at downloade 'Det virker,



hvordan og hvorfor' og 'Vejledninger i trinarbejde'. Basis Tekst kan ikke downloades, kun streames gratis. Må vi i det hele taget gøre det, eller bliver der et problem med copyright (FIPT)? Ronni tager kontakt til FIPT.

i. Download

Forslag om at 'Vejledninger i trinarbejde' kommer til at ligge til download til print (ikke lydboxen). Der er et problem med copyright (FIPT) så det skal vi nok ikke regne med, men Ronni forhører sig også om det.

IV. Forespørgsel om donation til kasser til opbevaring af NA-ting
Nordjylland og Midtjylland bakker op. SoV ville gerne have det med ud i grupperne. Syddanmark har ikke haft det med på OSK-mødet, da forslaget kom for sent. Det tages med ud i områderne.

V. Startpakker

SoV vil gerne høre de andre områders erfaringer med startpakker til nye grupper. Der deles erfaringer og input. Spørgsmålet tages med ud i områderne.

VI. Forsikring af vores litteratur m.m.

Den NA-ejendom (fx litteratur) der ikke er forsikret, burde den være det, da medlemmernes egne forsikringer ikke dækker? Opfordring til, at områderne tager stilling til dette. Nordjylland har konventting opbevaret i Boxit, hvor de er forsikret.

9. Administrationskomitéen orienterer + post

A. Dokument om RSK's midler og GDPR-regler

Ingen post.

Ift. GDPR: Vi skal have behandlingsgrundlag, hvilket vi har, da det handler om at passe på NA's midler. Vi skal have så få oplysninger som muligt, og det må *aldrig* indeholde CPR-nummer. Vi må opbevare det både digitalt og fysisk, og så få mennesker som muligt skal have adgang til det. De dokumenter vi allerede har lavet skal dermed destrueres, da de indeholder CPR-nummer, og der skal laves nye. Der skal vælges en dataansvarlig, og der skal defineres forventede slettefrister. Frederik (OSR Nordjylland) og Jesper (IU) melder sig til at udarbejde et dokument. Internetudvalget opbevarer dokumenterne. De laver et forslag til retningslinjer til novembermødet. Ved spørgsmål om GDPR kontakt Frederik osrnordjylland@nadanmark.dk



B. Tydelighedsudtalelse

Der har været mange diskussioner om hvorvidt der findes en officiel tydelighedsudtalelse, men det gør der ikke. Der findes flere forslag, som grupperne kan bruge som de vil, der ligger tre forskellige forslag på print-selv siden under litteratur:

[🔗 Tydelighedsudtalelse 1](#)

[🔗 Tydelighedsudtalelse 2](#)

[🔗 Tydelighedsudtalelse 3](#)

10. Præsentation og valg af RSK næstformand

Ronni stiller op som næstformand i RSK.

SoV, Syddanmark, Nordjylland og Midtjylland bakker op. Ronni er valgt.

11. RD/RDS

[🔗 Se RD-rapport her](#)

A. WSC

[🔗 Se rapport fra WSC her](#)

Ønske om at finde ud af hvad argumenterne er for, at vi ikke kan/må trykke vores egen litteratur fx i Europa.

B. Sommer-EDM

[🔗 Se rapport fra Sommer-EDM her](#)

[🔗 Se EDM kassererrapport her](#)

Forslag om, at vi ændrer cyklus for valg af RD/RDS til 3 år i stedet for 2 år de næste to gange, 2024 og 2027.

12. Underudvalg

A. OI

[🔗 Se rapport fra OI her](#)

OI/H&I (OR) workshop d. 11/11 kl. 11 i Fredericia, flyer følger

Man kan invitere OI til at komme ud og lave workshop på events.

I. OR?

i. Økonomi

ii. Arbejdsbyrde (Hvor stor er posten?)

Se punkt 8.B.II

II. Budget for resten af 2023

[🔗 Se budget for resten af 2023 her](#)



Budget er godkendt minus bolsjerne og med det rigtige beløb for diæt. Spørgsmålet om bolsjerne skal ud og vendes i områderne. Kommer på næste års budget, som fremlægges i november. Frem til april bruger vi H&I-kontoen, som Ronni har kort til.

B. OU

[📎 Se rapport fra OU her](#)

I. Workshops

Spørgsmål om OU kan oversætte workshops? Som udgangspunkt oversætter OU godkendt bedringslitteratur, andre må gerne oversætte workshops, servicelitteratur m.m. – man kan bede OU om at gennemgå og godkende det.

Søndag d. 20. august kl. 9.00 – 12.00

C. IU

[📎 Se rapport fra IU her](#)

Video, som OI er ved at få lavet en dansk udgave af, kommer til at ligge på forsiden af vores hjemmeside. [📎 Se videoen på Sveriges side her](#)

IU-formand sender en mail ang. oplæg om priser på app.

Kontakt iu.formand@nadanmark.dk for info om app.

I. NA-Danmark på facebook?

Forslag om, at vi opretter en officiel NA-Danmark facebookside – en form for NA-opslagstavle. Der kan laves planlagte opslag fx med slogans. Det kan også fungere som en OR-kanal fx vha. boost til afgrænsede målgrupper og til at reklamere for events. Vi kan trække på erfaringer fra andre lande, fx Sverige, England og Tyskland. Siden skal verificeres. Skal med ud i områderne, hvor der også skal tages stilling til, om der skal oprettes et SoMe ad-hoc udvalg.

II. Mødelister til print

Ønske om at mødelister til print kommer til at ligge øverst på siden – dette er vedtaget.

III. Workshops

Workshops og servicelitteratur kan lægges op på hjemmesiden, efter det har været til gennemgang hos OU. Der skal være kildehenvisning.

D. Helpline

[📎 Se rapport fra Helpline her](#)



De tre punkter Helpline har bedt RSK om at drøfte:

- i. Vi kan ikke rigtigt tage stilling til pågældende, når der ikke er en repræsentant til stede, så det bliver taget op til næste RSK-møde.
- ii. RSK kan ikke tage stilling til, hvad områderne bestemmer.
- iii. RSK-næstformanden aftaler med de øvrige Helpline-ansvarlige i områderne hvordan turnus bliver indtil der kommer en ny tovholder i SoV.

I. Spørgsmål om Helpline hører under OSK eller RSK?

De enkelte ansvarlige/tovholdere hører under områderne, men udvalget som sådan hører under RSK. OI tager kontakt til helpline Midtjylland mhp at møde op til næste RSK-møde til snak om den fremtidige struktur for Helpline.

13. *Kasserer*

[!\[\]\(e1d6102fe77919492c04879c8450f1f5_img.jpg\) Se rådighedsbeløb bankkonti her](#)

[!\[\]\(73002692dd5e7a64e60946be3158e719_img.jpg\) Se RSK forbrug 2023](#)

14. *Service Konference i Esbjerg 6.-8. september 2024*

A. *Emne*

Forslag fra Midtjylland: Vores Traditioner er de bånd der binder os sammen – fokus på forståelse af Traditionerne. Dette er vedtaget.

B. *Ad-hoc udvalg*

Ronni, Kirsten, Mia og Jesper (IU) er valgt som ad-hoc udvalg.

15. *Vores bud på vinter-EDM 2026, ad-hoc udvalgets foreløbige arbejde*

Vi kan desværre ikke komme med et bud, der er økonomisk realistisk.

16. *Bud på RSK-møder 2024*

A. *19-21 april*

- I. Ingen bud. Formanden kontakter Kbh for at høre, om de stadig arbejder på et bud.

B. *16-18 august*

- I. Nordjylland byder ind – vedtaget

C. *15-17 november*

- I. Midtjylland byder ind – vedtaget

17. *Eventuelt*



18. Med ud til områderne

Fra punkt 8.B.III:

Tage stilling til pris for at downloade lydbøgerne af 'Det virker, hvordan og hvorfor' og 'Vejledninger i trinarbejde'. Der er foreslået en pris på 75 kr pr. stk.

Fra punkt 8.B.IV:

Forespørgsel om donation til kasser til opbevaring af NA-ting

[🔗 Se forespørgslen her](#)

Fra punkt 8.B.V:

Områdernes erfaringer med startpakker til nye grupper, hvad gør man i de forskellige områder?

Fra punkt 8.B.VI:

Opfordring til, at områderne tager stilling til forsikring af litteratur og andre af NA's ejendele.

Fra punkt 11:

Skal vi ændre cyklus for valg af RD/RDS til 3 år i stedet for 2 år de næste to gange, 2024 og 2027?

Fra punkt 12.A:

OI/H&I (OR) workshop d. 11/11 kl. 11 i Fredericia, flyer følger
Man kan invitere OI til at komme ud og lave workshop på events.

Fra punkt 12.A.II:

Skal OI (OR) få lavet bolsjer pakket ind enkeltvis i folie ca. str. 3x5 cm med vores Helpline nummer, som fx kunne se sådan ud -> 4300 kr for 10 kg – det er ca. 2000 bolsjer, som kan bruges som en slags visitkort.

Narcotics Anonymous



Har du et problem med stoffer?

HELPLINE 70 20 01 85

Fra punkt 12.C:

IU-formand sender en mail ang. oplæg om priser på app.

Fra punkt 12.C.I:

Skal vi have en officiel NA-Danmark facebook side, og skal der i den forbindelse oprettes et SoMe ad-hoc udvalg?

Fra punkt 12.D.I:

Opfordring til, at områderne tager en snak om, hvordan man ønsker strukturen af Helpline skal være fremover.

Fra punkt 16.A:

Bud på RSK-møde 19.-21. april 2024



19. *Næste møde – Tid og Sted*

17.-19. november 2023
Slotsgården 5
8900 Randers

20. *Runde om mødet*



21. *Sindsrobøn*



  **SERVICE VIRKER**  